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	FINAL SUMMARY (English)



	1. Title of Project:  Simulation of Waves at Jeddah Near-Shore Region


	2 Principal Investigator:            Dr. Khalid M. Zubier

	3. Name of the College:               Marine Sciences

	4. Name of the Department:         Marine Physics

	SUMMARY
Saudi coastal areas along the Red Sea are extremely lacking in terms of detailed wave information, despite the fact that such information is very essential for both safety and economical purposes. In this context Jeddah, the most rapidly growing Saudi city on the Red Sea, is not much different. Two wave gauges were deployed to collect detailed wave measurements at Jeddah near-shore region during summer months of the years 2005 and 2006.  These measurements constitute the first long-term record ever collected in the region. Although dominated by typically mild wave conditions during the summer season, incidents of energetic wave field that reached nearly 2 meter in height have been observed. The numerical wave model SWAN was used to simulate observed wave conditions. SWAN computed wave conditions showed good agreement with the observed conditions at the two deployment locations. The numerical modeling of the wave conditions also allowed the investigation of the significance of some of the physical mechanisms that can be associated with the wave generation and propagation in the region. The investigation showed that wave breaking and whitecapping are the most significant physical mechanisms affecting the observed wave field in Jeddah near-shore region.               


ملخص تقرير نهائي  ( عربي )

	1-  عنوان البحث :    المحاكاة الرقمية للأمواج في المنطقة القريبة من شاطيء مدينة جدة
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	3- أسم الكلية :                      علوم البحار
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	الملخص
    كما هو الحال بالنسبة لمعظم السواحل السعودية الواقعة على البحر الأحمر فإن المنطقة الساحلية القريبة من مدينة جدة تفتقر إلى بيانات مفصلة عن الأمواج على الرغم من كون مثل هذه البيانات بالغة الأهمية بالنسبة لسلامة الملاحة وحماية الشواطيء. تم من خلال هذا البحث تثبيت جهازين لقياس الأمواج في موقعين مختلفين بالمنطقة القريبة من ساحل مدينة جدة لتسجيل البيانات خلال موسمي صيف عام 2005م و 2006م. البيانات التي تم الحصول عليها تمثل أول بيانات للأمواج مأخوذه على مدى زمني طويل بالمنطقة. بالرغم من أن المناخ السائد للأمواج المعتاد خلال فترة الصيف يمتاز بكونه معتدلاً ، إلا أنه تم تسجيل حالات من الأمواج ذات طاقة عالية ناهز إرتفاعها المترين. تم إستخدام نموذج الأمواج الرقمي المعروف بإسم (سوان) لمحاكاة الأمواج في المنطقة القريبة من الساحل. أظهرت خصائص الأمواج المحسوبة بواسطة النموذج سوان توافقاً جيدا مع خصائص الأمواج المقاسة. أتاحات المحاكاة الرقمية للأمواج إجراء المزيد من التمحيص للتحديد أهمية الدور الذي تلعبة العوامل الفيزيائية التي يمكن أن تصاحب تولد وتقدم الأمواج في المنطقة. وجد أن تكسر الأمواج و تحطم أعالي قممها بفعل الرياح هما العاملان الفيزيائيان الأكثر تأثيرا على سلوك الأمواج المتواجدة في المنطقة القريبة من شاطيء مدينة جدة. 
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